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                                               P R O T O K Ó Ł  Nr   VI / 2015 
 

z  Sesji Rady Gminy Zblewo odbytej dnia  27 marca    2015r. 
 
 
Lista obecności Radnych w załączeniu do niniejszego protokołu. Ponadto udział w Sesji 
wzięli : Wójt Gminy Artur Herold, Sekretarz Gminy Daniel Szpręga, Skarbnik Gminy Hanna 
Puttkammer, kierownicy referatów oraz jednostek organizacyjnych gminy. Sesja odbyła się w 
Gminnym Ośrodku Kultury w Zblewie. Rozpoczęła się o  godz.16.00 
Obrady prowadził Przewodniczący Rady Gminy p.Leszek Burczyk  
Porządek obrad: 

1. Sprawy regulaminowe. 
2. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2015r. 
3. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2015-

2027. 
4. Podjęcie  uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy dla zbiorowego zaopatrzenia w 

wody i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie  gminy Zblewo. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Zblewo. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany opisu granic stałych obwodów głosowania 

utworzonych na obszarze gminy Zblewo.  
7. Podjęcie uchwały  w sprawie wysokości i zasad udzielania dotacji celowej dla 

podmiotów prowadzących żłobki  lub kluby dziecięce na terenie Gminy Zblewo. 
8. Rozpatrzenie protestu wyborczego.  
9. Zamknięcie sesji. 

 
Ad.1 
Przewodniczący Rady Gminy otworzył VI Sesję Rady Gminy Zblewo zwołaną w trybie art. 
20 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym,  na wniosek Wójta Gminy. 
Powitał Wójta Gminy p.Artura Herold, Sekretarza Gminy p.Daniela Szpręga, Radnych Rady 
Gminy, kierownika Zakładu Komunalnego, Panią Skarbnik, pracowników Urzędu Gminy.   
Stwierdził, że sesja jest prawomocna gdyż na stan Rady 15 udział w sesji bierze 13 Radnych.  
Następnie Przewodniczący Rady Gminy odczytał porządek obrad. 
Wójt Gminy zgłosił   wniosek o wprowadzenie do porządku obrad punktu dotyczącego 
podjęcia uchwały w sprawie  wysokości i zasad udzielania dotacji celowej dla podmiotów 
prowadzących żłobki  lub kluby dziecięce na terenie Gminy Zblewo. Dodał, że uchwałę tę 
omówi Pani Skarbnik. 
Radny p.R.Skrzypczak zapytał, czy uchwała w sprawie   zmian w budżecie gminy będzie 
omawiana. 
Przewodniczący Rady Gminy odpowiedział, że będzie omawiana, a następnie poinformował, 
że wpłynął protest odnośnie wyborów sołtysa w Semlinie. Protest wpłynął 24 marca  i 
powinien  być rozpatrywany przez Radę Gminy na najbliższej sesji. Aby go rozpatrywać na 
dzisiejszej sesji musi być   zgoda Pana Wójta. 
Pan Wójt wyraził zgodę na rozpatrzenie protestu wyborczego na  odbywającej się sesji. 
Za przyjęciem dodatkowych punktów do porządku obrad dotyczących:  
- podjęcia uchwały  w sprawie wysokości i zasad udzielania dotacji celowej dla podmiotów 
prowadzących żłobki  lub kluby dziecięce na terenie Gminy Zblewo, 
- rozpatrzenia protestu wyborczego, 
głosowali wszyscy Radni.   
Radni jednogłośnie przyjęli protokół z sesji odbytej dnia 17 lutego 2015r.  
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Ad.2 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2015r. 
Pani Skarbnik omówiła zmiany dochodów i wydatków budżetowych. Wyjaśnienie w tej 
sprawie w załączeniu do niniejszego protokołu.  
Pani Skarbnik poinformowała również, że do projektu zmian jest autopoprawka Wójta 
związana  z potrzebą wykonania dodatkowych zadań przy budowie hali sportowej w Zblewie. 
Koniecznie jest m.in. docieplenie dachu i propozycja jest taka, żeby na drogi nie  dołożyć 
698.000zł tylko 598.000zł, a te  100.000zł. dołożyć do hali.  
Radny.K.Surówka zapytał, czy te 100.000zł starczy? 
p.Skarbnik odpowiedziała że starczy na  docieplenie dachu, na zakup styropianu jest na razie 
20.000zł potrzbne, ale w trakcie zawsze coś może dojść.  
Pani Skarbnik dodała, że zostały zaplanowane  wolne środki, które  biorą się  z lat ubiegłych, 
z niewykorzystanych środków  i do końca marca robi się takie  wyliczenie. 
Radny p.R.Skrzypczak w związku ze wzrostem wydatków na drogi zapytał, co będzie 
robione? 
Wójty Gminy odpowiedział, że będzie powołana komisja, która o tym zdecyduje. 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że po zebraniach wiejskich Wójt powoła 
komisję ds. dróg, która priorytety w zakresie dróg zaproponuje  Radzie.  
Radny p.S. Fojut poinformował, że nowi członkowie rady sołeckiej w Karolewie mówią, że 
po świętach remont drogi w kierunku Miradowa będzie robiony, że to jest z Wójtem ustalone. 
Wójt Gminy  wyjaśnił, że będzie robiony sam wjazd i dodał, że był na zebraniu w Piesienicy i 
określił, że będzie robiony wjazd i odcinek 100m będzie wyłożony płytami ale jakiej drogi, to 
o tym zdecyduje rada sołecka.  Obiecałem, że w Miradowie w centrum wsi będzie zrobiona 
droga z płyt jumbo. 
Przewodniczący Rady Gminy odnośnie propozycji zdjęcia kwoty 100.000zl z dróg  i 
jednoczesnego zdejmowania środków z bieżni zapytał, czy nie można środków z bieżni 
przeznaczyć na halę sportową ? 
Pani Skarbnik odpowiedziała, że to nie ma znaczenia, bo te pieniądze bierze się  jakby do 
jednego worka i potem dzieli. 
Radny p.K.Niemczyk zapytał, dlaczego ta bieżnia jest zdjęta, bo wie, że to  był projekt z 
dofinansowaniem jeśli chodzi o bieżnię. Wniosek na dofinansowanie nie został złożony i nie 
robimy, tego zadania w ogóle, sobie odpuszczamy? 
Wójt Gminy odpowiedział, że akurat z Ministerstwa Sportu i Turystyki nie ma większego 
problemu z pozyskaniem środków jak z innych programów. Jeżeli ten wniosek  złożymy  w 
przyszłym roku i będziemy chcieli realizować bieżnię nie będzie żadnego problemu, aby ją 
zrealizować. Tam jest prostsza sprawa, to nie jest tak że coś przepada. 
Sekretarz Gminy dopowiedział, że w tej perspektywie  unijnej, która się kończy były takie 
możliwości, aby pozyskać na tego typu działania  środki w ramach funduszy unijnych. Cały 
czas czekamy na wytyczne, np. dotyczące programu rozwoju obszarów wiejskich, które ruszą 
lata chwila. Już rozpoczęła się perspektywa 2014 -2020, ale nie ma żadnych szczegółowych 
wytycznych co będzie można robić. Jeżeli się okaże że w PROW są większe możliwości 
dofinansowania to pewnie pójdziemy w PROW. Dzisiaj nie wiemy nic.  
Radny p.K.Niemczyk dodał, że tam już jakieś pierwsze kroki były robione jeśli chodzi o tę 
bieżnię, już wnioski były składane. To nie jest tak, że nam się teraz narodził pomysł, że 
robimy. Projekt był pod to zrobiony. 
Wójt Gminy wyjaśnił, że jeśli pójdziemy z Ministerstwa Sportu i Turystyki dostaniemy  
dofinansowanie w wysokości 33%. W naszej perspektywie, przy takim zadłużeniu to jest 
żadne dofinansowanie. Na inwestycje sportowe powinno być dofinansowanie powyżej 50%. 
W tym kierunku będziemy szli, bo 33% to jest na prawdę bardzo niewiele. Gminy, które 
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realizują stadiony otrzymują zdecydowanie wyższe dofinansowanie. Może będzie lepsza 
perspektywa i jak ten rok poczekamy to będzie dla nas korzystnie. 
Sekretarz Gminy  dodał, że w Ramach RPO, czyli  tego narzędzia, które miał marszałek do 
dyspozycji w tej perspektywie, tam gdzie pracował do 11 marca w Czersku, na taką bieżnię 
plus jeszcze inne działania mieliśmy 85 %  dofinansowania  kwoty brutto. Jest to więc 
nieporównywalne więcej. 
Radny p.S. Fojut poinformował, że nie dawno rozmawiał z Wicemarszałkiem i właśnie mówił 
co innego, nawet Panu Wójtowi przypominał, żeby ten wniosek złożyć o dofinansowanie tej 
bieżni. Dlatego ja bym proponował taki  wniosek formalny, żeby zaprosić Pana 
Wicemarszałka i niech nam wytłumaczy te sprawy, bo On się dziwi, że inne gminy akurat  z 
takimi wnioskami powystępowały i będą miały pewne dofinansowania, a u  nas już było tak 
nagrane. 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał jakie było dofinansowanie na to zadanie, a ile jest 
szansa że będzie? 
Wójt Gminy poinformował że jak najbardziej może zaprosić Pana Wicemarszałka  i może się 
na ten temat wypowiedzieć. My mamy jednak problem inwestycyjny z halą widowiskowo-
sportową i tu jest najważniejsze zadanie. Nie możemy sobie pozwolić  żeby teraz realizować 
halę widowiskową i obiekt sportowy z dofinansowaniem 33%. Jeśli jest taki pomysł i Pan 
Marszałek chce tu przyjechać to proszę bardzo. Jest jednak podjęta decyzja, żeby przesunąć to 
zadanie. Nie możemy w to iść, bo zaraz się okaże, że na nic nie będzie pieniędzy, nie jest tutaj 
tak kolorowo. Bardzo proszę, teraz nie jest czas na spotykanie się, jest czas na pracę i na 
realizację.  Ja jestem jak najbardziej za tym, żeby się spotykać z Panem Marszałkiem, 
natomiast  ten wniosek przez Radę został przełożony  w ten sposób, że tę inwestycję 
przekładamy na później i nie ma co tutaj wyjaśniać.  
Przewodniczący Rady Gminy wyjaśnił, że przez Radę  to  nie zostało zmienione. 
Wójt Gminy dodał, że to na komisji było. 
Radny p.K.Niemczyk zapytał, na jakiej Komisji, bo nie było na Komisji Finansowej. 
Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się z prośbą, bo  było spotkanie części mieszkańców 
Zblewa akurat ul. Sportowej. Było to spotkanie poświęcone innemu tematowi, ale  też temat 
był postawiony, ponieważ stadion jest przy ul. Sportowej. Z tego zebrania wynikało, że są 
duże oczekiwania jeśli chodzi o remont stadionu łącznie z remontem bieżni, ogrodzeniem 
całości stadionu, doświetleniem całości stadionu. Czy można w tym momencie uzyskać taką 
obietnicę ze strony Wójta, że zdejmując ten temat w tym roku on wróci w przyszłym roku na 
stadion Zblewo? 
Wójt Gminy odpowiedział,  że jak najbardziej, on jest ujęty w inwestycjach. 
Radny p.J.Czubek poinformował, że jeżeli są jakiekolwiek spotkania, uzgodnienia chciałby, 
aby w tym uczestniczyli wszyscy, a  teraz się dowiadujemy że było jakieś spotkanie, było coś 
ustalone. 
Przewodniczący Rady Gminy wyjaśnił Panu Radnemu, że spotkanie o którym powiedział 
było związane z innym tematem, ze spowolnieniem ruchu na ul. Sportowej.   
Za tym, aby do hali sportowej dołożyć 100.000zł.  głosowało 10 Radnych i 3 Radnych 
wstrzymało się od głosu. 
Za podjęciem uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2015r. głosowało 9 Radnych i 
4 Radnych wstrzymało się od głosu. 
Uchwała Nr VI/32/2015 w  sprawie zmian w budżecie gminy na 2015r. w załączeniu do 
niniejszego protokołu. 
 
Ad.3 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2015-2027. 
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Pani Skarbnik wyjaśniła, że ta uchwała jest konsekwencją zmian w budżecie. Urealniono 
dochody i wydatki. Wprowadzono wolne środki w wysokości 960.000zł i zadanie dotyczące 
modernizacji bieżni zostało przesunięte z lat 2015-2016 na lata 2016-2017 w tych samych 
kwotach.  
Za podjęciem uchwały głosowało 8 Radnych i 5 Radnych wstrzymało się od głosu. 
Uchwała Nr VI/33/2015 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2015-
2027 w załączeniu do niniejszego protokołu. 
 
Ad.4 
Podjęcie  uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy dla zbiorowego zaopatrzenia w wody i 
zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie  gminy Zblewo. 
Radny p.R.Skrzypczak poprosił o wyjaśnienie ceny wskaźnikowej. 
p.J.Mańsk odpowiedział, że cena wody i ścieków pozostaje taka sama jaka była w ubiegłym 
roku. Wzór odnośnie ceny wskaźnikowej robiła księgowa i nie odpowie z czego to się bierze, 
bo nie wie. 
Radny p.R.Skrzypczak stwierdził, że to wprowadza w błąd, bo nie wiadomo jak to 
interpretować. 
p.J.Mańsk powtórzył, że cena zostaje taka sama i jest to spowodowane mniejszymi  stratami 
w zakładzie  i  wzrostem sprzedaży o kilkanaście procent.  W porozumieniu z Panem Wójtem 
stwierdziliśmy, że na ten rok taryfowy nie jest ta podwyżka taka niezbędna.  
Radny p.S. Fojut zapytał, czy to znaczy że gmina nie  będzie musiała dokładać?  
p.J.Mańsk odpowiedział, że gmina już nie dokłada i  nie będzie musiała  dokładać, zakład ma 
płynność finansową, nie ma zagrożenia, że nas na coś nie stać. Zakupy w postaci sprzętu w 
2014r. powodują, że  mamy dodatkowe źródła dochodu w postaci usług i spokojnie żyjemy. 
Zagrożenie to może być jedynie wzrost cen energii. 
Przewodniczący Rady Gminy  zapytał, jaka kosztotwórcza jest energia? 
Pani Skarbnik odpowiedziała, że około 10%. 
p.J.Mańsk poinformował, że ten rok dla zakładu jest bardziej inwestycyjny, bo planują 
podłączyć  Cis do Bytoni i zamknąć hydrofornię w Cisie.  
Radny p.R.Rambowski zapytał, czy droga od Pinczyńskiej do zakładu będzie robiona? 
p.J.Mańsk odpowiedział, że nie. Droga ta będzie w projekcie rozbudowy oczyszczalni 
ścieków i budowy kanalizacji w miejscowości Bytonia i to będzie realizowane przy udziale 
środków zewnętrznych.  
Radny p.K. Surówka zapytał, czy budowa sieci wodociągowej nie spowoduje konieczności 
podwyżki cen wody? 
p.J.Mańsk odpowiedział, że nie powinno to mieć wpływu na wzrost cen. 
Radni jednogłośnie podjęli  w/w uchwałę. 
Uchwała Nr  VI/34/2015 w sprawie zatwierdzenia taryfy dla zbiorowego zaopatrzenia w 
wody i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie  gminy Zblewo w załączeniu do 
niniejszego protokołu. 
 
Ad.5 
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Zblewo. 
p.B.Męczykowski poinformował, że jest to program przyjmowany co roku przez Radę 
Gminy.  Został przesłany do zaopiniowania zgodnie z przepisami prawa i poprosił  o 
przyjęcie tego programu. 
Radny p.M.Jankowski poinformował, że w § 5 pkt 1a projektu uchwały jest wpisane, że 
interwencyjne odławianie bezdomnych zwierząt następuje w przypadkach niecierpiących 
zwłoki przez schronisko dla zwierząt i w punkcie drugim jest zapis o zawartej umowie ze 
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schroniskiem. Zapytał następnie, czy w umowie jest zawarta kwestia, że pracownicy 
schroniska będą pracowali przez 24 godziny na dobę przez cały rok? 
p.B.Męczykowski odpowiedział, że w umowie jest zapis, że działają w dni robocze, natomiast 
w sytuacjach nagłych, niecierpiących zwłoki, jeżeli jest zagrożenie życia to policja 
interweniuje poprzez straż pożarną  i nasza straż odławia i zawozi te psy  czasowo do Zakładu 
Komunalnego i w następnym dniu roboczym są odbierane przez schronisko. Są to nieliczne 
przypadki, ale tak to  mamy rozwiązane.  
Radny p.M.Jankowski zapytał, czy to w żaden  sposób nie koliduje z ustawą o ochronie 
zwierząt, że  straż może takie zwierzęta wyłapywać?  
p.B.Męczykowski powiedział, że w tej chwili nie odpowie na to, a wie że organizacyjnie tak 
to jest zrobione, jeżeli taka sytuacja jest. Straż ma uprawnienia. Została w poprzednich 
kadencjach wyposażona w sprzęt, aby takie usługi wykonywać. To są ludzie, którzy się na 
tym znają. Do tej pory nie było takich sytuacji, że coś nie zostało załatwione. 
Radny p.R.Rambowski zapytał, czy zakład ma gdzie przechowywać te psy? 
p.J.Mańsk odpowiedział, że ma gdzie przechowywać, ma specjalną klatkę z zadaszeniem. 
Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni. 
Uchwała Nr VI/35/2015 w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 
oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Zblewo w załączeniu do 
niniejszego protokołu. 
 
Ad.6 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany opisu granic stałych obwodów głosowania utworzonych 
na obszarze gminy Zblewo.  
p.H.Dunajska wyjaśniła, że była podjęta  uchwała  o nadaniu  nazwy ulicy i konsekwencją 
jest umieszczenie jej w obwodzie głosowania. Zaproponowałam umieszczenie jej w obwodzie 
7, bo główny dojazd jest od  ul. Sportowej, która też należy do obwodu 7. Poddaję to  jednak 
pod dyskusję. 
Radny p.M.Kubik poinformował, że mieszkańcy wolą głosować w szkole. 
Za podjęciem uchwały w brzmieniu dostarczonym Radnym głosowali wszyscy Radni. 
Uchwała Nr VI/36/2015 w sprawie zmiany opisu granic stałych obwodów głosowania 
utworzonych na obszarze gminy Zblewo w załączeniu do niniejszego protokołu. 
 
Ad.7 
Podjęcie uchwały  w sprawie wysokości i zasad udzielania dotacji celowej dla podmiotów 
prowadzących żłobki  lub kluby dziecięce na terenie Gminy Zblewo. 
Panik  Skarbnik wyjaśniła, że wczoraj dzwoniła Pani z Regionalnej Izby Obrachunkowej, aby 
zmienić  niektóre zapisy w uchwale, która była podjęta na poprzedniej sesji.  Był zapis, że 
dotacja przysługuje na każde dziecko zamieszkałe na terenie gminy Zblewo, a dotacja może 
być przekazana na każde dziecko zgodnie z ustawą i nie możemy tu ograniczać. Może się 
zdarzyć że zaczną nam wozić dzieci nie z terenu naszej gminy i niestety tutaj  nie możemy 
żądać zwrotu dotacji.  
Przewodniczący Rady Gminy przypomniał, że Pani Kierownik na sesji, na której było to 
uchwalane mówiła o tym, że ta nasza dotacja jest wyjątkowo wysoka. 
Pani Skarbnik dodała, że rejestr tych klubów dziecięcych  i żłobków  prowadzi Pan Wójt i tak 
samo sprawuje nad nimi kontrole. 
Przewodniczący Rady Gminy dodał, że Pan Wójt też nie może zamknąć klubu dziecięcego i 
żłobku  dlatego, że  są dowożone dzieci spoza terenu gminy.  
Pani Skarbnik dodała, że kolejna zamiana dotyczy § 2 ust. 4 i 5, które zostały w nowym 
projekcie uchwały wykreślone, bo o tym mówi się w ustawie o tworzeniu żłobków. Dotyczy 
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czasu przebywania dzieci w żłobkach  i punktach przedszkolnych. Automatycznie musi być 
poprawiony załącznik nr 2. 
Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni. 
Uchwała Nr VI/37/2015 w sprawie  wysokości i zasad udzielania dotacji celowej dla 
podmiotów prowadzących żłobki  lub kluby dziecięce na terenie Gminy Zblewo w załączeniu 
do niniejszego protokołu.  
  
Ad.8 
Rozpatrzenie protestu wyborczego. 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że 24 marca do Urzędu Gminy wpłynął protest 
wyborczy skierowany do Przewodniczącego Rady Gminy. Protest sygnuje p.Stanisława 
Cherek zam. Semlin. 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy odczytał protest. Protest w załączeniu do niniejszego 
protokołu.  
Po odczytaniu Przewodniczący Rady Gminy dodał, że na dole protestu są 4 podpisy 
wyborców  i jest jeszcze następna kartka tej samej treści, na której jest jeden podpis i są 
jeszcze załączniki wymienione we wniosku. 
Radny p.K.Niemczyk zapytał,  ile osób było na zebraniu? 
Przewodniczący Rady Gminy odpowiedział, że 49 osób było na zebraniu. 
Radny p. K.Niemczyk zapytał, czy druga tura była ogłoszona? 
Przewodniczący Rady Gminy odpowiedział, że tak, że czekano  15 minut. 
Radny p. K.Niemczyk zapytał, ile osób podpisało protest? 
Przewodniczący Rady Gminy odpowiedział, że podpisów jest pięć, na jednej kartce są cztery 
podpisy i na następnej takiej samej kartce jest jeden podpis.  
Radna p.S. Cherek dla jasności dodała, że wszyscy jesteśmy mieszkańcami, z tym że jeden 
jest tam kandydat na sołtysa i czwórka mieszkańców i wszyscy jesteśmy na tej liście. 
Radny p.K.Jankowski zapytał, czy ten protest oglądali prawnicy i czy te przesłanki, które są 
wskazane są wystarczające do unieważnienia wyborów. 
p.A.Zalewska odpowiedziała, że  Pani prawnik nie zdążyła dokładnie się zapoznać z 
protestem. Powiedziała  tylko, że musi być to dobrze uzasadnione. Podstawą jest sprawdzić  
art. 36 ust. 2 ustawy  o samorządzie gminnym, który mówi, że sołtysi są wybierani w 
głosowaniu tajnym, bezpośrednim, spośród  nieograniczonej liczby   kandydatów, przez 
stałych mieszkańców sołectwa. To zostało zachowane co do przepisów ustawy. W dalszej 
kolejności patrzymy na statut i procedury nie zostały zachowane, bo zebrania nie prowadził 
Radny. 
Radny p.K. Surówka stwierdził, że nie prowadziła zebrania wyznaczona osoba przez Wójta. 
Radny p.S. Fojut zapytał, dlaczego jest ten jeden podpis, dlaczego to nie jest na jednej kartce, 
czy zostało to później dostarczone, bo nie rozumie tego? Ktoś się  zorientował pewnie, że za 
mało podpisów. 
Radna p.S. Cherek poprosiła Radnego, aby nie insynuować, czy ktoś się zorientował, czy się 
nie zorientował. Protest został złożony, protest jest  podpisany  przez  wymaganą liczbę 
wyborców, ci ludzie  byli na zebraniu.  Protest podpisał jeden z kandydatów na sołtysa, który 
brał udział w tych wyborach, czyli Mateusz Głuchowski. Pani  Maryla Głuchowska, która 
była również kandydatem  stwierdziła, że nie będzie podpisywać bo wyjdzie na to, że ona na 
siłę chce być sołtysem i nie podpisała ostatecznie po naszych rozmowach, a każdy podpsuje 
zgodnie z własną wolą. Mateusz podpisał i nas czwórka mieszkańców,  a jesteśmy stałymi 
mieszkańcami i byliśmy na tym zebraniu.  
Przewodniczący Rady Gminy zapytał, dlaczego mieszkaniec nie podpisał się na tej kartce 
skoro było miejsce, tylko skorzystał z następnej kartki? 
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Radna p.S. Cherek odpowiedziała, że tych kartek było podane kilka do mieszkańców, poszły 
w obieg i nie  mam wszystkich kartek, dałam to co było   wymagane. 
Przewodniczący Rady Gminy  stwierdził, że protest ma kilka kartek, a krążyło kilka takich 
kartek, to mieszkaniec który nawet chciał coś podpisać to  miał prawo   nie wiedzieć co 
podpisuje. 
Radna p.S. Cherek dodała, że właśnie miał prawo nie podpisać i na przykład nie podpisał.  
Przewodniczący Rady Gminy odczytał ostatnią stronę zgłoszonego protestu i dodał iż 
rozumie że tych kartek krążyło więcej jak dwie?   
p.S.Cherek potwierdziła, że znacznie więcej. 
Radny p.K.Jankowski odczytał ze statutu, że  protest uważa się za skutecznie wniesiony jeśli 
został on złożony w formie pisemnej i podpisany przez co najmniej 10% osób obecnych na 
zebraniu. Następnie dodał, że nie  ma mowy o tym, że ma być podpis jeden pod drugim, jeden 
obok drugiego, czy 10 podpisów na 10 kartkach podpiętych pod jeden protest. O tym nie ma 
jakiejkolwiek mowy. Według mnie taka forma jest też zasadna.  
Radny p. S Fojut poinformował, że jeździł pracownik samorządowy gdzie  powinien 
wytłumaczyć zebranym co i jak to powinno wyglądać. W poprzednich zebraniach było tak, że 
sołtys otwierał zebranie, witał gości i przekazywał prowadzenie osobie wyznaczonej przez 
Wójta. Tak zawsze było i moim zdaniem tego powinno się dopilnować. Po to jeździ 
pracownik, żeby to ludziom wytłumaczył, ja tego nie rozumiem. 
Radny p.J. Czubek stwierdził, że zawsze jest część ludzi niezadowolonych, a  my mamy 
rozpatrzyć protest. Jaka była różnica głosów? 
Przewodniczący Rady Gminy odpowiedział, że obecnych było 49 osób, 3 osoby kandydowały 
na sołtysa. P.H.Jankowski dostał 25 głosów, Pani Szymczak dostała 20 głosów i 
p.Głuchowski   dostał 4 głosy. 
Radna p.S. Cherek dodała, że wszystkie dane są w protokole. Kwestia nie jest ilości głosów 
tylko zasadności samego głosowania. Kandydat na sołtysa wybiera sobie komisję skrutacyjną, 
wybiera sobie także członków do rady sołeckiej, nie robi tego zgodnie z regulaminem komisja 
skrutacyjna, nie są to formalne wybory. 
Radny p.J.Schűtzmann poinformował, że do momentu sprawozdania z sołtysa sołtys prowadzi 
a później przejmuje pałeczkę przewodniczący zebrania wskazany przez Pana Wójta i zapytał 
kto był przewodniczącym?  
Radna p.S.Cherek odpowiedziała, że to właśnie nie nastąpiło. 
Radny p.J.Schűtzmann zapytał  Radną p.S.Cherek, czy to ona była przewodniczącą zebrania? 
Radna p.S.Cherek odpowiedziała, że tak. 
Radny p.J.Schűtzmann zapytał Radną p.S.Cherek dlaczego się o to nie upomniała? 
Wójt Gminy poinformował, że był uczestnikiem tego zebrania i podszedł do Radnej p. 
Stanisławy poprosić ją, aby przeszła do stołu głównego i  jak się należy prowadziła to 
zebranie. Uwierzcie mi jednak Państwo, że w tym całym amoku jaki tam był, ja nie 
zamierzałem się szarpać z Panem sołtysem. Podszedłem do Pani Stanisławy i powiedziałem, 
dajmy sobie spokój z tym wszystkim. Może byłoby lepiej, gdyby tego zebrania nie było. 
Radny p.J.Czubek zapytał, czy Radna p.S.Cherek od początku prowadziła to zebranie? 
p.S.Cherek odpowiedziała, że nie. 
Wójt Gminy dodał, że w konsekwencji tej wymiany zdań, bo już tam była taka newralgiczna 
sytuacja to nie chciałem, żeby doszło do ekscesów. Tam byli i zwolennicy i przeciwnicy 
sołtysa. Pan Przewodniczący Rady był i widział moją reakcję  i  odpuściłem. Stwierdziłem że 
jak już jestem to przekażę tą informację i nie zamknęliśmy tego zebrania i poszło. To było 
pierwsze takie  zebranie, które tak się odbywało i tak się to skończyło. 
Radna p.S.Cherek poinformowała, że zebrań w swoim obwodzie prowadziła kilka. Wszystkie 
odbyły się zgodnie z procedurą. Nigdzie nie ma niejasności. Powoływaliśmy się na ten punkt 
programu, który  wskazuje np. jest sprawozdanie sołtysa i sołtys sprawozdaje, obecni 
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przyjmują i za każdym razem tak na zebraniach  było i było spokojnie. Czasami ktoś jakąś 
uwagę wtrącił. Są to zebrania wiejskie, niektórzy są w różnym stanie, regulaminy tego nie 
zabraniają, reakcje są różne, ale porządek ogólnie był na tych zebraniach i trzymaliśmy się 
tego porządku. Jak np. w Kleszczewie nie było quorum to czekaliśmy spokojnie, sołtys złożył 
sprawozdanie za ubiegły rok, oddał mi głos i zaczęliśmy wybór komisji skrutacyjnej, komisja 
skrutacyjna przyjmuje kandydatów itd. To jest normalne, odbywa się potem głosowanie, nie 
sołtys który kandyduje w danych wyborach wybiera sobie komisję skrutacyjną i wybiera 
sobie kandydatów do rady sołeckiej.  
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że na tym zebraniu siedziałem przy stole 
prezydialnym i widziałem to wzburzenie obecnego, czy byłego sołtysa, zadziwienie że teraz 
on nie prowadzi tego zebrania, bo to było. Pan Wójt też w tym uczestniczył. Ja myślę, że 
razem wybraliśmy drogę taką uspokojenia tej atmosfery. Nie była ona zgodna z procedurą, bo 
procedura przewidywała, że zebranie prowadzi radny, radna wytypowana przez Wójta, Radna 
p.Stanisława Cherek. Statut też mówi, że zebranie może prowadzić Wójt. Wójt w tym 
momencie może nawet nie wiedział, że może prowadzić zebranie, bo też wszystkiego 
przecież nie musi wiedzieć. Wójt podjął to, co ja sugerowałem wtedy, to chyba było najlepsze 
ze wszystkich rozwiązań. Natomiast nie zgadzam się z zarzutem Pani Stanisławo, że sołtys 
wybierał sobie komisję skrutacyjną, bo tam były osoby podawane do komisji. On też podał 
jedną i to  jest w protokole. Komisję skrutacyjną wybrali mieszkańcy obecni na zebraniu. 
Radna p.S. Cherek powiedziała, że sołtys nie był przewodniczącym i on był kandydatem. 
Jako kandydat na sołtysa w swoich wyborach podaje kandydatów do komisji skrutacyjnej i do 
rady sołeckiej.  
Radny p.J. Czubek że tak można, bo wcześniej jest wybierana komisja skrutacyjna. 
Radna p.S.Cherek dodała, że komisja ani nie pouczyła zebranych jakie są warunki 
głosowania, ani nie proponowała radnych.   
Radny p.K.Niemczyk zaproponował skierowanie tej sprawy do prawników. Wniosek 
formalny został złożony w terminie z zachowaniem podpisów i niech to sprawdzą prawnicy. 
Nas te dwa czy trzy tygodnie do następnej sesji na pewno nie zbawi, a ta niepotrzebna  
demagogia tutaj jest naprawdę nie potrzebna. Niech sprawdzą dokumenty, nagranie z zebrania 
i niech zaopiniują. Jeśli będzie taka potrzeba skierujemy to też do Komisji Rewizyjnej jak 
będzie taka wola Radnych. Ja wolałbym to lepiej skierować do prawników  i przegłosować, 
że odkładamy to do następnej sesji.  
Przewodniczący Rady Gminy wyjaśnił, że statut sołectwa mówi, że rozpatrujemy na 
następnej sesji.  
Za przyjęciem wniosku, żeby skierować protest do prawników głosowało 11 Radnych i 1 
Radny wstrzymał się od głosu. 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że został członkiem Zarządu  Forum 
Przewodniczących Rad gmin i powiatów województwa pomorskiego. 
Radny p.S.Fojut przypominał, że złożył wniosek formalny,  aby zaprosić Pana Wicemarszałka 
na najbliższą sesję 
Przewodniczący  Rady Gminy wyjaśnił, że to nie jest wniosek formalny. Ten wniosek można 
przyjąć. Ja go przyjmuję do realizacji bez głosowania. Z całym zarządem województwa 
musimy  współpracować jak najściślej, bo tam są też pewne pieniądze i będziemy te kontakty 
utrzymywać. 
Na zakończenie sesji krótko o sobie opowiedział p.Daniel Szpręga. Poinformował  że w 
Zblewie pracuje od 12 marca. Do 11 marca przez 8 lat pracował w Urzędzie Miejskim w 
Czersku. Wcześniej przez 10 lat w Urzędzie Miejskim w Czarnej Wodzie. Chce w Urzędzie 
realizować dwa główne priorytety: 1) sprawne zarządzanie urzędem, 2 ) wspieranie Radnych 
w realizacji zadań na rzecz społeczności lokalnej, przy użyciu i wykorzystaniu środków 
zewnętrznych. Taki mamy czas, jest kolejna perspektywa unijna i powinniśmy nasze środki z 
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budżetu traktować jako dodatkowe środki, a głównie czerpać ze środków zewnętrznych. 
Prywatnie jest mężem, tatą trzech córek – w wieku  14,9 i 0.  Jest optymistą i lubi bardzo 
ciężko pracować.  
 
Wobec wyczerpania porządku obrad,  o godz. 17.26 , Przewodniczący Rady Gminy zamknął 
VI Sesję Rady Gminy Zblewo. 
  
Protokółowała 
A.Zalewska      Przewodniczący Rady Gminy  
 
        Leszek Burczyk  
 


